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1. Kokouksen avaus. 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 9.20. 

2. Esityslistan hyväksyminen. 

Hyväksyttiin esityslista. 
Todettiin, että Seija Tuulentie (varajäsenenä Ville Hallikainen) edustaa tästä läh-
tien Luonnonvarakeskusta (Luke). 

3. Edellisen kokouksen pöytäkirja (Liite 1). 

Hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja. 

4. Ajankohtaista MTI:n tutkimuksessa. 

• MTI:n toimitilojen tilasuunnitteluprosessin kuulumiset: Lapin yliopisto on irti-
sanonut Viirinkankaan kampuksen vuokrasopimuksen. Tilatyöryhmä suun-
nittelee parhaillaan uusia tilaratkaisuja. 

• Suomen matkailustrategian ja tutkimusohjelman päivityksen kuulumiset: 
Matkailustrategian päivitys on aloitettu ja sen yhteydessä on päätetty päivit-
tää myös matkailututkimuksen toimenpideohjelma. Mitään isoja toimenpitei-
tä ei ole vielä tehty; ohjaavina dokumentteina työssä tulevat olemaan 
TEM:n julkaisema Matkailututkimuksen tiekartta ja Matkailun kärkihankkeen 
tulokset. Strategian uudistamistyöryhmään on nimetty Johan Edelheim, joka 
kertoi työryhmän ensimmäisen kokouksen olleen maaliskuussa. Strategian 
päivitys tulee pitkälti ohjautumaan TEM:n nimeämistä matkailun kärkihank-
keista käsin, jotka eivät Pohjois-Suomen kannalta ole erityisen hyvät (mm. 
Merellinen saaristo, Finland Stopover, Finrelax – hyvinvointimatkailu). MTI:n 
kannalta tässä vaiheessa merkittävää on mm. se, että Matkailu.org-palvelua 
halutaan jatkaa ja kehittää. Työryhmän seuraava kokous on kesäkuussa.  
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• Katsaus matkailututkimuksen juhlavuoden juhlallisuuksista: 
Kuluvan lukuvuoden aikana on järjestetty kolmiosainen juhlaseminaa-
risarja, joissa aiheina ovat olleet: matkailututkimuksen oppiaineen his-
toria ja juuret, yhteistyö elinkeinoelämän kanssa ja matkailututkimuk-
sen tulevaisuus. Keskimmäinen seminaari järjestettiin yhdessä Lapin 
matkailuelinkeinoliiton kanssa debattimuotoisena. Viimeinen seminaa-
ri järjestettiin yhdessä Suomen matkailututkimuksen seuran kanssa, ja 
se oli kaksipäiväinen – ensimmäinen päivä oli oppiaineen juhlasemi-
naaria ja jälkimmäinen seuran järjestämää tutkimussymposiumia. Mo-
lemmat yhteistyömallit olivat toimivia ja seminaarit keräsivät hyvin 
osaottajia. 
Viimeisessä juhlaseminaarissa julkaistiin Matkailututkimuksen juhlakir-
ja, johon on koottu nykyisten ja entisten henkilökunnan jäsenten ja 
opiskelijoiden kertomuksia oppiaineesta. Tulossa on vielä Matkailutut-
kimus-lehden juhlanumero. 

Maaliskuussa järjestettiin Rovaniemellä ensimmäinen Matkailualan 
verkostoyliopiston, MTI:n, Oulun yliopiston ja UiT – the Arctic Univer-
sity of Norway yhteinen jatkokoulutusseminaari. Verkostoyliopisto toi-
mi seminaarin vastuuvetäjänä ja muut kumppanit osallistuivat järjeste-
lyihin, MTI pitopaikkana aika isolla panostuksella. Jatkokoulutussemi-
naari järjestettiin Matkailututkimuksen seuran tutkimussymposiumin 
yhteydessä, mikä todettiin hyväksi toimintamalliksi. MTI:n rooli maa-
liskuun seminaarin eri osien kokoajana koettiin tärkeäksi. Jatkokoulu-
tusseminaarin kytkeminen matkailututkimuksen seuran vuosisympo-
siumiin vahvisti myös itse tutkimussymposiumia. Jatkokoulutussemi-
naari järjestettiin työpajamuotoisena kokonaisuutena ja sekä seminaa-
rin osallistujilta, työpajan vetäjiltä että järjestäjiltä saatiin hyvää pa-
lautetta. Mm. rahoittajatahon edustajan mukanaoloa sekä kokemusten 
vaihtoa muiden jatko-opiskelijoiden kanssa rahoituksen hakemisesta 
seminaarissa pidettiin hyvänä – vastaavaa toivottiin myöhemminkin 
seminaareihin ja/tai heti jatko-opintojen alkuvaiheeseen. Ensi vuonna 
jatkokoulutusseminaari toteutetaan saman mallin mukaisesti Oulussa 
järjestettävän Matkailututkimuksen seuran tutkimussymposiumin yh-
teydessä. Vastuuvetäjänä on Verkostoyliopisto, seminaarin käytännön 
järjestelyistä vastaa Oulun yliopisto ja yhteistyökumppaneina ovat 
Matkailututkimuksen seura, MTI ja UiT.  

• MTI:n uusimmat julkaisut: Esiteltiin MTI:n henkilöstön uusimpia julkaisu-
ja, sekä tieteellisiä että suurelle yleisölle suunnattuja. Tässä yhteydessä 
keskusteltiin siitä, että MTI:n kannattaisi pyrkiä saamaan lisää näky-
vyyttä myös valtakunnallisella tasolla. Mm. Lapin Kansan alakertakirjoi-
tukset luovat jo nykyään hyvin näkyvyyttä MTI:ssä tehtävälle tutkimuk-
selle maakuntatasolla. 

• MTI:n tutkimuksen esittelydiat: esitellään vasta seuraavassa kokouk-
sessa.  

• Tutkimustiimin jäsenten päivitys: LAMOn edustajaksi tulee nimetä uusi 
varsinainen jäsen Päivi Niskan tilalle. Maria selvittää asiaa. 

5. MTI:n kv-laatutoiminta:  
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Eila Linna esitteli Lapin ammattikorkeakoulun puolella kevättalvella 2015 
aloitettua ”kv-laatutoiminta-hanketta” (Liite 2). Kyseessä ei ole varsinainen 
(ulkopuolelta rahoitettu) hanke, mutta asian selvittämiseen on saatu sisäi-
nen määräraha ammattikorkeakoululta. Tarkoitus on perehtyä erilaisiin kv. 
laatujärjestelmiin ja vertailla niitä sekä selvittää, mitä järjestelmiä yhteistyö-
kumppanit käyttävät. Tältä pohjalta pyritään valitsemaan MTI:lle käyttökel-
poisin järjestelmä. Laatujärjestelmässä ei ole kyse pelkästä arvioinnista, 
vaan sen tulee olla myös kehittämisen väline, ja lisäksi sillä tietysti pyritään 
vahvistamaan omaa asemaa kv. yhteistyössä. Asia on siis lähtenyt liikkeelle 
amk:n taholta, mutta pidettiin tärkeänä, että asian edistämisessä huomioi-
daan MTI kokonaisuudessaan. Siksi on hyvä nimetä myös yliopistosta yh-
teyshenkilö, joka myöhemmin sovittavan mukaisesti osallistuu asiaa selvit-
tävän työryhmän toimintaan. Amk:ssa Jenni Pyhäjärvi ja Teija-Tekoniemi 
Selkälä ovat tähän asti olleet asiassa keskeisiä henkilöitä; lisäksi touko-
kuussa Elisa Lahti perehtyy laatujärjestelmiin tarkemmin ja Tarja Tammia 
selvittää Suomen muiden ammattikorkeakoulujen käytännöt. Sovittiin, että 
José-Carlos García-Rosell ja Maria Hakkarainen keskustelevat asiasta ja 
päättävät, kumpi heistä nimetään yhteyshenkilöksi yliopiston puolelta. (Ko-
kouksen jälkeen kävi ilmi, että on jo sovittu, että Maria Hakkarainen toimii 
yhteyshenkilönä.) Syksyn 2015 tutkimustiimissä esitellään tilannekatsaus 
toiminnan etenemisestä. 

6. MTI:n tieteellisten, kansainvälisten neuvonantajien esittely:  
Johan Edelheim esitteli MTI:lle johtosäännön mukaisesti nimetyt kansainvä-
liset neuvonantajat. (Päätös kansainvälisten neuvonantajien nimittämisestä 
kansainvälisen neuvottelukunnan sijaan tehtiin MTI:n johtokunnan kokouk-
sessa 1/2014.) MTI:n johtokunta on hyväksynyt tieteellisiksi neuvonantajiksi 
professori Dianne Dredgen (Aalborg University) ja apulaisprofessori Jennie 
Germann Molzin (College of the Holy Cross). Heille on laadittu 3-vuotiset 
sopimukset. Molemmat ovat ottaneet tehtävän mielihyvin vastaan ja ilmoit-
taneet olevansa halukkaita osallistumaan MTI:n toimintaan monin tavoin 
(mm. julkaisutoiminta, jatkokoulutus, opetus, tutkimushankkeet, tutkimus-
verkostot). He ovat myös hakemassa dosentuuria Lapin yliopistosta.  
Pidettiin tärkeänä, että tieto tieteellisistä neuvonantajista saadaan välitty-
mään kattavasti MTI:n sisällä, samoin sitä, että fyysinen etäisyys ei rajoita 
yhteydenpitoa (koska teknisiä ratkaisuja on olemassa). Esitettiin myös aja-
tus, että neuvonantajat voisi jatkossa kutsua tarpeen mukaan tutkimustiimin 
kokouksiin (skypen kautta). 

7. MTI:n kv-toiminnan strategiset linjaukset ja tukipalvelut tutkimuksen näkö-
kulmasta. (Liite 3) 
• Minna Nousiainen esitteli asiaa liitteessä 3 esitetyn mukaisesti.  
• MTI:n kv. työryhmä kutsutaan koolle kesäkuussa 2015. Kv. koordinaat-

tori Pauliina Tykkyläinen on parhaillaan päivittämässä ryhmän kokoon-
panoa.  

• Kv. toimintasuunnitelmaa päivitetään syksyllä 2015. Seuraavassa tode-
tut asiat (liittyen mm. strategisiin kumppanuuksiin ja kv. toiminnan ta-
voitteisiin) tulee huomioida toimintasuunnitelman päivityksessä. Uutta 
toimenpidesuunnitelmaa tarkastellaan myöhemmin tutkimustiimissä. 

• Keskustelussa nousi esille tarve määrittää tärkeimmät strategiset 
kumppanuudet. Pitkäaikaisia kumppanuuksia MTI:n piirissä jo on, mutta 
ne ovat lähinnä yksikkökohtaisia. Jatkossa olisi hyvä saada instituutille 

 



4 
 

yhteisiä strategisia kumppaneita. Strategisia kumppanuuksia voi olla 
vain rajoitettu määrä, mutta esim. vaihtopartnereita ja muuta käytännön 
yhteistyötä voi olla muihinkin tahoihin. Myös ns. epäviralliset yhteistyö-
kumppanuudet olisi hyvä saada tietoon – siis kumppanit, joihin on kon-
takteja ja yhteistyötä mutta ei virallista sopimusta.  

• Kv. toiminnan tavoitteet olisi jatkossa hyvä määritellä yksityiskohtai-
semmin (vrt. vuosittaiset tavoitteet liitteessä 3). Myös tavoitteiden seu-
ranta tulisi huomioida. Toisaalta huomio tulee suunnata pitkälle täh-
täimelle, eli toiminnan ei tule olla liian lyhytnäköistä. 

• Keskusteltiin MTI:n kv-koordinaattorin tehtävistä. Alkuvuodesta 2015 
koordinaattorin resursseista huomattava osa on mennyt amk:n tehtä-
viin, mutta kesästä lähtien työaikaa voidaan suunnata enemmän insti-
tuutin yhteisiin asioihin. Tutkimustiimi toivoo koordinaattorilta ennen 
kaikkea tiedonvälittäjänä ja linkkinä toimimista etenkin uusissa kv. 
avauksissa ja erilaisissa tapahtumissa. Tarpeen mukaan koordinaattori 
voi osallistua myös tutkimustiimin kokouksiin. 

• Kv. henkilöstön osalta keskusteltiin siitä, miten palvelut saadaan toimi-
maan mahdollisimman sujuvasti ja miten työnjako hoidetaan niin, että 
suomenkielinen henkilöstä ei kuormitu liikaa (kun osa tehtävistä edellyt-
tää suomen kielen taitoa).  

• Tässä yhteydessä keskusteltiin myös yleisemmin jatkokoulutukseen, 
varsinkin jatko-opiskelijoiden ohjaukseen, käytettävissä olevista resurs-
seista sekä jatko-opiskelijoiden tarkoituksenmukaisista rekrytointi- ja 
valintatavoista. Asiasta on keskusteltu tiedekunnassa yleisemminkin. 
Johan Edelheim on mukana laajennetussa professorikokous 18.5., 
missä asia on esillä. Matkailututkimuksen oppiaineessa jatko-
opiskelijoiden ohjausvastuuta on nykyisin myös suhteellisen tuoreilla 
tohtoreilla, joilla ohjauskokemusta ei vielä ole paljon ja esimerkiksi oh-
jauksen vaatiman ajan arviointi on tällöin haasteellista. Keskusteltiin sii-
tä, voisiko myös MTI:n muita (yliopiston ulkopuolisia) resursseja eli väi-
telleitä henkilöitä hyödyntää jatko-opiskelijoiden ohjauksessa. Jatko-
opiskelijoiden rekrytointiin liittyen todettiin, että nettisivuille tulisi saada 
nykyistä selkeämmät ohjeet jatko-opiskelusta kiinnostuneille. Kevään 
2015 jatko-opintohaussa YTK:hon tuli yhteensä 27 hakemusta, näistä 7 
matkailututkimuksen oppiaineeseen ja näistä 5 ulkomaalaisilta hakijoil-
ta.  

8. Muut asiat 
• Lukuvuoden 2015–2016 kokousajoiksi sovittiin esityksen mukaan seu-

raavat: 
10. marraskuuta 2015 ja  
12. huhtikuuta 2016 

• Eila Linna esitteli lyhyesti MTI:n hanketilanteen. Päivitetty lista hank-
keista lähetetään tiimille tiedoksi viimeistään seuraavaan kokoukseen. 

• Keskusteltiin siitä, miten julkaisutoimintaa myös amk:n puolella saatai-
siin edistettyä niin, että julkaiseminen olisi luonteva osa työtä (kuten se 
jo on yliopiston puolella). Päätettiin palata asiaan myöhemmin.  

9. Kokouksen päättäminen.  

Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 11.16. 

 


